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PROTOKÓŁ Nr XLIII/2022 

Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 

odbytej w dniu 8 grudnia 2022 r. 

 w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Toruńskiego Paweł Polikowski o godzinie 11:00 

otworzył XLIII Sesję Rady Powiatu Toruńskiego. Przywitał Radnych, Zarząd, Skarbnik 

Powiatu Toruńskiego Danutę Jabłońską - Drążelę, Sekretarz Powiatu Wiolettę Schreiber, Panią 

Mecenas Annę Kaszubowską, Zastępcę Komendanta Miejskiej Policji w Toruniu Roberta 

Murawskiego, Komendanta Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Toruniu Sławomira 

Reszkowskiego, Dyrektorów Jednostek, Naczelników Starostwa Powiatowego w Toruniu oraz 

wszystkich mieszkańców. 

 

Ad 2. Przewodniczący Rady poinformował, że w chwili obecnej w obradach bierze udział  

16 Radnych, wobec czego Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

 

Raport ze sprawdzenia obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 3. Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany wraz                                

z materiałami drogą mailową i zapytał, czy są do niego uwagi.  

 

Wobec braku uwag przesłany porządek obrad XLIII Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został 

przyjęty przez Radnych w następującym kształcie: 

1. Otwarcie XLIII Sesji Rady Powiatu.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu XLII Sesji Rady Powiatu.  

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Toruńskiego na rok 2022. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2022. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań przyjętych do 

realizacji w roku 2022 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań przyjętych do realizacji w roku 2023  

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej Gminie Łysomice. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Toruński udostępnionych dla 

operatorów i przewoźników, warunków i zasad opłat za korzystanie z przystanków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych 

publicznego transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Toruński 

oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego (Chełmża). 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych 

publicznego transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Toruński 
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oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego (Łubianka). 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych 

publicznego transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Toruński 

oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego (Wielka Nieszawka).  

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy 

Społecznej w Browinie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Toruniu.  

16. Podjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Powiatu Toruńskiego.  

17. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami.  

18. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia.  

19. Zamknięcie XLIII Sesji Rady.  

 

Ad 4. Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu, 

który został przesłany drogą mailową wraz z materiałami na XLIII Sesję. Wobec braku uwag, 

protokół z XLII Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został przyjęty przez Radnych. 

 

Ad 5. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na rok 2022. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tomasz Wierzbicki powiedział, że dnia 8 grudnia 

2022 r. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wszystkie projekty uchwał, dotyczące 

punktów od 5 do 9 włącznie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Paweł Polikowski otworzył dyskusję. 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Siemianowski i powiedział, że w dziale 852 Starostwo Powiatowe 

wycofuje się z zadania na kwotę 50 tys. W roku 2023 planowana jest szersza inwestycja  

w związku z tym poprosił Wicestarostę o rozwinięcie powyższej kwestii DPS-u  

w Dobrzejewicach. 

 

Wicestarosta Michał Ramlau powiedział, że trudno mówić o szczegółach, bo tak jak 

wspomniała Pani Skarbnik kontrola miała miejsce jakiś czas temu i czekamy na szczegółowy 

protokół i wytyczne, dotyczące pilnych czynności do wykonania w poszczególnych domach. 

Poinformował, że na pewno są to stare, ponad 20-letnie łazienki, które stanowią bariery  

w użytkowaniu. Powiedział, że kwota będzie odnowiona, jeszcze zwiększona i przygotowany 

zostanie kompleksowy projekt modernizacji nie tylko DPS-u, ale również miejsc gdzie będzie 

to niezbędne. Dodał, że będą szukać środków, aby tę inwestycję wykonać.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/268/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Toruńskiego na rok 2022, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przywitał oraz podziękował pracownikowi Jackowi Murawskiemu oraz 

uczniom ZS im. Unii Europejskiej w Chełmży za przygotowany przez nich poczęstunek  

na dzisiejsze posiedzenie.   

 

Ad 6. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dnia 8 grudnia 2022 r. Komisja Budżetu i Finansów 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/269/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2022, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 7. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań przyjętych do realizacji w roku 2022 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dnia 8 grudnia 2022 r. Komisja Budżetu i Finansów 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań 

przyjętych do realizacji w roku 2022 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Siemianowski i poruszył kwestię Warsztatów Terapii Zajęciowej, 

będących osiągnięciem obecnego Zarządu, który pierwszy raz w historii funkcjonowania 

Powiatu Toruńskiego w styczniu br. powołał tego typu jednostkę, obejmującą swoim zasięgiem 

powiat toruński oraz osoby które korzystają z tego typu działalności.     

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/270/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań przyjętych do 

realizacji w roku 2022 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 8. Skarbnik Powiatu Danuta – Jabłońska Drążela przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

określenia zadań przyjętych do realizacji w roku 2023 w ramach środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dnia 8 grudnia 2022 r. Komisja Budżetu i Finansów 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie określenia zadań przyjętych 

do realizacji w roku 2023 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/271/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań przyjętych do 

realizacji w roku 2023 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 9. Skarbnik Powiatu Danuta – Jabłońska Drążela przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Łysomice. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dnia 8 grudnia 2022 r. Komisja Budżetu i Finansów 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej Gminie Łysomice. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/272/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie  udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej Gminie Łysomice, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad 10. Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Toruniu Adam Orłowski przedstawił projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Toruński udostępnionych dla operatorów  

i przewoźników, warunków i zasad opłat za korzystanie z przystanków. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dnia 7 grudnia 2022 r. Komisja Infrastruktury 

Komunalnej, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 
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uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Toruński udostępnionych dla operatorów  

i przewoźników, warunków i zasad opłat za korzystanie z przystanków. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/273/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Toruński udostępnionych dla 

operatorów i przewoźników, warunków i zasad opłat za korzystanie z przystanków, 

została podjęta 15 głosami „za” przy 1 obecnym niegłosującym. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Do posiedzenia dołączył Radny Andrzej Jałocha. 

 

Ad 11-13.  Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Dominik Gredecki przedstawił 

projekty uchwał w sprawie  wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego 

transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Toruński oraz wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w gm. 

Chełmża, gm. Łubianka oraz gm. Wielka Nieszawka.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Andrzej Jałocha powiedział, że dnia 7 grudnia 2022 r. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwał w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych 

publicznego transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Toruński oraz 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w gm. Chełmża, gm. Łubianka oraz gm. Wielka Nieszawka. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwały Nr XLIII/274/2022, Nr XLIII/275/2022, Nr XLIII/276/2022 

Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 8 grudnia 2022 r. w sprawie  wyrażenia woli 

wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla których 

organizatorem jest Powiat Toruński oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego, zostały podjęte 

jednogłośnie. 

 

Raporty z głosowań stanowią załączniki nr 15, 16, 17 do protokołu. 

 

Uchwały stanowią załączniki nr 18, 19, 20 do protokołu. 

 

Do posiedzenia dołączył Radny Mirosław Nawrotek. 
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Ad 14. Wicestarosta Toruński Michał Ramlau przedstawił projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Browinie. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Agnieszka Janiaczyk-Dąbrowska 

powiedziała, że na posiedzeniu dnia 29.11.2022 r. Komisja analizowała skargę na dyrektora 

DPS w Browinie. Komisja po zapoznaniu się z dokumentacją i wyjaśnieniami Pani Dyrektor 

Anny Woźniak – Margol uznała wniesioną skargę za bezzasadną. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Siemianowski i poinformował, że Dyrektor jest obecna i poprosił 

ją o krótkie wyjaśnienie w tej sprawie. 

 

Dyrektor DPS w Browinie Anna Woźniak Margol powiedziała, że mieszkaniec DPS  

w Browinie twierdzi, że jest inwigilowany. Powiedziała, że monitoring znajduje się wyłącznie 

w miejscach publicznych - korytarzach. Poinformowała, że skarżący niejednokrotnie składał 

na nią skargę. Ostatnia była złożona w 2019 r. i była podobna do obecnej. Powiedziała, że 

mieszkaniec kwestionuje jej zarządzanie i prosi o jej odwołanie ze stanowiska. Zapewniła, że 

mieszkańcy DPS-u są pod właściwą opieką, włącznie ze skarżącym pod względem 

zdrowotnym, żywieniowym i środowiskowym. Dodała, że mieszkańcy biorą czynny udział w 

różnego rodzaju wydarzeniach, a skarżący czynnie prowadzi radiowęzeł i współuczestniczy  

w redagowaniu gazetki DPS Browina. 

 

Radny Andrzej Siemianowski podziękował za wypowiedź i powiedział, że zawsze postrzegał 

Dyrektor Annę Woźniak – Margol jako twórczego i kreatywnego dyrektora, który potrafi 

świetnie zagospodarować czas mieszkańcom. Dodał, że są mieszkańcy, którzy ze względów 

psychicznych działają w tzw. recydywie i wypisują różne rzeczy na pracowników.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/277/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 

w Browinie, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad 15. Wicestarosta Toruński Michał Ramlau przedstawił projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Toruniu. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Agnieszka Janiaczyk – Dąbrowska 

powiedziała, że dnia 29.11.2022 r. Komisja analizowała skargę na Dyrektora PCPR w Toruniu 

Jacka Skorulskiego. Komisja po zapoznaniu się z dokumentacją i wyjaśnieniami Dyrektora 

Jacka Skorulskiego uznała skargę za bezzasadną. Dodała, że skarga opiniowana była również 

przez radcę prawnego. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Głos zabrał Radny Andrzej Siemianowski, który poinformował, że podmioty doszły  

do porozumienia i uzyskano konsensus w tej sprawie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.   

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIII/278/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

8 grudnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Toruniu, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad 16. Sekretarz Powiatu Wioletta Schreiber przedstawiła projekt obwieszczenia w sprawie 

ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Toruńskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji Statutowo – Regulaminowej Danuta Kwiatkowska powiedziała,  

że dnia 5.12.2022 r. Komisja Statutowo - Regulaminowa pozytywnie zaopiniowała projekt 

obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Powiatu Toruńskiego. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

W wyniku głosowania obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Toruńskiego, zostało podjęte jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Obwieszczenie stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad 17. Przewodniczący poinformował, że Informacja Starosty o pracy Zarządu między 

posiedzeniami wraz z materiałami na sesję została przesłana drogą elektroniczną, następnie 

otworzył dyskusję. 

 

Radni nie podjęli dyskusji wobec czego Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad 18. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 

 

Radny Tomasz Zakrzewski powiedział, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie zadane  

na poprzedniej Sesji Rady Powiatu Toruńskiego, dotyczące ścieżki pieszo rowerowej 

Dobrzejewice – Morgowo – Zębowo. Następnie poruszył kwestię drogi powiatowej 

Brzozówka-Szembekowo-Łążynek, na której pojawił się kolejny próg zwalniający, znajdujący 

się na tzw. zakręcie. Zapytał czy było to konieczne i poprosił o wyjaśnienia. 
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Głos zabrał Wicestarosta Toruński Michał Ramlau i powiedział, że w przypadku progu 

zwalniającego obecny na posiedzeniu Dyrektor PZD w Toruniu szczegółowo odpowie  

na zadane pytanie. Natomiast winę za brak odpowiedzi na pytanie dotyczące ścieżki pieszo 

rowerowej bierze na siebie. Przeprosił za zaistniałą sytuację i powiedział, że w sprawie nic się 

nie zmieniło. Poinformował, że jest zaktualizowany projekt powyższej ścieżki, raz już 

zabiegano o środki z Rządowego Funduszu Polski Ład i niestety na tę inwestycję nie otrzymano 

dofinansowania. Dodał, że jeśli pojawi się kolejny nabór, wniosek będzie ponowiony i ta 

ścieżka powstanie. Mimo udzielenia odpowiedzi ustnej, szczegóły zostaną jeszcze przekazane 

Radnemu w formie pisemnej. 

 

Dyrektor PZD w Toruniu Adam Orłowski powiedział, że próg został wykonany na wniosek 

mieszkańców korzystających głównie z ulicy Wiązowej, zlokalizowanej na samym zakręcie. 

Mieszkańcy mieli problem z wyjazdem z drogi podporządkowanej na drogę powiatową. 

Uznano, że  próg w tym miejscu  poprawi bezpieczeństwo użytkowników. 

 

Radny Tomasz Zakrzewski powiedział, że w jego ocenie jest to bezzasadne, ponieważ progów 

w tamtejszej okolicy jest dużo. 

 

Dyrektor PZD w Toruniu Adam Orłowski powiedział, że na ulicy Owocowej pojawiły się 

jeszcze 3 wnioski o dodatkowe 3 progi w tej lokalizacji. Zaznaczył, że nie jest tak, że progi są 

umieszczane na każdy wniosek. Każda sytuacja jest indywidualnie analizowana i w tym 

przypadku zapadła decyzja, aby zamontować próg. Dodał, że w najbliższej przyszłości  

na omawianym zakręcie pojawi się zabruk, który spowoduje, że cały zakręt będzie jeszcze 

bezpieczniejszy do pokonywania.  

 

Głos zabrał Starosta Toruński Marek Olszewski, który powiedział, że 22.12.2022 r. o godz. 

14:00 w uzgodnieniu z Prezydentem Michałem Zaleskim odbędzie się spotkanie  

świąteczno-noworoczne samorządu miasta Torunia i samorządu Powiatu Toruńskiego. 

Poinformował, że zaproszenia zostaną przekazane w najbliższym czasie. Zaproszeni zostali 

również Starostwie, Burmistrzowie i Wójtowie Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Poinformował, że na XLIV Sesji Rady Powiatu Toruńskiego chciałby wręczyć podziękowania, 

które nie zostały odebrane na Gali Samorządowej tego roku. Planowane jest również wręczenie 

zaległych odznaczeń. 

 

Radny Andrzej Siemianowski poruszył kwestię braku oświetlenia budynku Zespołu Szkół w 

Gronowie. Zaznaczył, że obiekt jest funkcjonalny i estetyczny pod względem 

architektonicznym. Radny powiedział, że warto pomyśleć o neonie eksponującym wygląd 

zewnętrzny obiektu. 

 

Starosta Toruński Marek Olszewski powiedział, że zgadza się z Radnym jednak sprzeczne jest 

to z obowiązkiem oszczędzania energii. Powiedział, że 10% oszczędności w wykonaniu 

Powiatu to trudne zadanie. Muszą być zachowane standardy bezpieczeństwa i higieny pracy, 

więc dodatkowe oświetlenie jest zadaniem, któremu ciężko byłoby sprostać.   

 

Radny Andrzej Siemianowski powiedział, że kwestia oszczędzania energii elektrycznej jest 

istotna, natomiast jeśli w przyszłości rozważane będą inwestycje z lepszym oświetleniem,  

to prosi również o rozważenie fotowoltaiki.  

 

Przewodniczący Rady Paweł Polikowski powiedział, że na obu budynkach znajdują się już 

panele fotowoltaiczne i poprosił członka Zarządu Kazimierza Kaczmarka o rozwinięcie tematu. 
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Członek Zarządu Kazimierz Kaczmarek powiedział, że dzisiaj mamy inną sytuację jeśli chodzi 

o energetykę w Polsce. Energa ma stary transformator na sieci, która jest niedaleko szkoły i go 

nie wymieniła. Ma on zostać wymieniony do końca roku, ale nie wiadomo czy tak się stanie. 

Zaznaczył, że przy sali są zamontowane lampy, które powstały łącznie z obiektem. Powiedział, 

że nie wie czy są obecnie włączane. Dodał, że obiekt w styczniu będzie oficjalnie oddany  

do użytku i myśli, że dopiero wtedy będzie on właściwie oświetlony pod warunkiem wymiany 

transformatora, który zezwoli na włączenie wszystkich urządzeń. 

 

Radna Mirosława Kłosińska wróciła do kwestii ulicy Owocowej i progu zwalniającego. Radna 

potwierdziła to o czym mówił Dyrektor PZD w Toruniu Adam Orłowski i powiedziała,  

że prośby wpływały również do niej jako pracownika urzędu. Mieszkańcy twierdzą, że próg 

poprawi bezpieczeństwo osób wyjeżdżających z ulicy Wiązowej oraz ulicy Owocowej. 

Poinformowała również, że pracownicy Starostwa Powiatowego podjęli się zbiórki na 

szlachetną paczkę. Dodała, że zbiórka jest kontynuowana, a puszka przekazana zostanie 

odpowiednim pracownikom i służbom do realizacji tego zadania.   

 

Ad 19. Przewodniczący Rady złożył życzenia świąteczne, podziękował wszystkim obecnym 

za udział w XLIII Sesji Rady Powiatu Toruńskiego i zamknął posiedzenie o godzinie 12:35. 

 

Protokołowała: 

Klaudia Ośkiewicz  

 

                                                                                  Przewodniczył: 

                                                                                                   Przewodniczący Rady 

                                                                                                    Powiatu Toruńskiego 

                                                                                    Paweł Polikowski 

 

 

 

 

 

 

 
 


